
Geachte leden van de Raad, 
 
Onderstaand treft u mijn spoedbericht aan dat ik afgelopen donderdag per e-mail naar de gemeente 
heb gestuurd over het voornemen deze week 5 grote kastanjebomen te kappen met tevens de 
aankondiging dat dit het einde nog niet is. Kortheidshalve verwijs ik naar de inhoud daarvan. 
Inmiddels is ons zonder nadere verklaring bericht dat de kap is uitgesteld maar niet afgelast. Ik heb 
vernomen dat er morgenavond een actualiteitendebat wordt gevoerd over dit punt, mede n.a.v. de 
kapwoede op meerdere plaatsen in Schoonhoven. Daarom stuur ik u dit bericht. 
 
Wij hebben als bewoners van de Oude Haven enkele jaren geleden een flinke strijd geleverd voor het 
behoud van de monumentale bomen op een van de mooiste plekjes van Schoonhoven. We hebben 
ingesproken, procedures gevoerd, actie gevoerd, voorstellen aangedragen en zijn uiteindelijk als 
deelnemer aan de klankbordgroep tot voor alle partijen aanvaardbare afspraken gekomen. Tijdens 
de uitvoering van het proces zijn veel van deze afspraken helaas niet nagekomen. Maar na een lange 
periode van stress en overlast zijn amper een jaar geleden de werkzaamheden afgerond en kunnen 
wij ons leven weer hervatten. En nu dit weer. 
 
Wij concluderen dat de huidige bestuurders weinig besef tonen van het feit dat zij gekozen 
volksvertegenwoordigers zijn en dat niet hun wil wet is, maar die van de burger die zij 
vertegenwoordigen. En dat er heel veel inwoners zijn die heel goed weten waarover zij praten. Ook 
toont het college geen enkel respect te hebben voor de natuur, door te (willen) kappen in het 
broedseizoen en daarmee de wetgeving negeert. 
 
Wat dit concrete geval betreft verlangen wij het volgende: 

- Er wordt een second opinion uitgevoerd door een bureau dat als uitgangspunt de 
bescherming van de bomen hanteert, dus in elk geval erkend en geadviseerd door de 
Bomenstichting; 

- Er wordt gebroken met de Pavlov-reactie om altijd maar direct de botte bijl / de zaag te 
hanteren; in plaats daarvan wordt ingezet op herstel van aangetaste bomen, i.c. bestrijding 
van de ziekte. Er bestaan inmiddels heel veel innovatieve methoden om de bomen te 
genezen. Zo blijkt de temperatuurbehandeling succesvol te zijn: binnen 48 uur wordt de 
bacterie gedood en is de boom weer gezond. 

- Als er al een kastanje gekapt moet worden, dan wordt er herplant met een boom van 
minimaal 10 jaar oud (zoals in de klankbordgroep destijds was afgesproken maar niet 
uitgevoerd); dit niet alleen vanwege het aanzicht, maar ook omdat prille aanplant gevoelig is 
voor besmetting. 

- Waar een boom stond, komt dus geen parkeerplaats. Bomen zijn nodig voor de opslag van 
CO2, auto’s leveren alleen CO2 uitstoot. Dat staat haaks op elkaar.  
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Geacht College, 
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Met schrik trof ik vanmorgen uw brief aan met de mededeling dat er weer grote bomen op de Oude 
Haven gekapt gaan worden en wel al volgende week. In plaats van de bomen zullen er weer meer 
parkeerplaatsen worden aangelegd.  
 
Gezien de voorgeschiedenis, de lange intensieve strijd die nagenoeg alle bewoners van de Oude 
Haven enkele jaren geleden hebben gevoerd voor het behoud van de kastanjebomen (gesteund door 
de Bomenstichting), vind ik het eufemistisch gezegd “niet netjes” dat zoiets op deze manier en op 
zo’n korte termijn zomaar als vaststaand feit word gepresenteerd. Een overval. Maar gelukkig is er 
nog tijd genoeg om het hier met elkaar over te hebben, want het is nu broedseizoen en dan is het 
verboden bomen te kappen. Ook heb ik geen bericht van afgifte van een omgevingsvergunning 
gezien. 
Er is ook geen sprake nu van urgentie. De bomen hebben de stormen van de afgelopen maanden 
probleemloos doorstaan, ze staan in de knop en binnenkort kunnen we zoals elk jaar weer genieten 
van de kaarsen in de takken. Ze hebben zelfs de ruwe behandeling tijdens de kadewerkzaamheden 
doorstaan, zoals het afkappen van de wortels.  
 
Ik wil nu niet in de details treden waar het betreft de bezwaren tegen het kappen. Maar wel vind ik 
het onbegrijpelijk dat nu weer de kastanjebloedingsziekte wordt genoemd, terwijl al enkele jaren 
bekend is dat daar in het verleden door sommige gemeenten nogal hysterisch en paniekerig op is 
gereageerd en vele bomen nodeloos zijn gerooid. De bomen zijn in het algemeen in staat de ziekte te 
overleven en de ziekte is vrijwel verdwenen. Ook hier zijn nooit ernstig aangetaste bomen 
aangetroffen. Er was en is geen enkele boom waar de kenmerkende dikke, brede, stroperige 
roodbruine laag uit stroomde. Alleen hier en daar een vlekje. Vandaar dat de Bomenstichting toen 
van oordeel was dat er slechts 4 bomen verwijderd moesten worden en de rest zonder meer kon 
blijven leven. Toch zijn er toen 18 bomen gekapt, van 14 bomen daarvan hebben we prachtig gezond 
hout gezien. Foutje. 
 
De Oude Haven is opnieuw ingericht en heeft dankzij de oude bomen nog iets van het karakter 
behouden. Maar het was flink inleveren en blijft zeer doen. Mooie bomen hebben plaatsgemaakt 
voor parkeerplaatsen, vooral aan de noordwestkant van de Oude Haven en tussen het park en de 
Provenierstraat. Kennelijk moet het nu helemaal parkeerterrein worden. 
Jammer dat wij niet eerder zijn geïnformeerd. Hoezo was er één aanwonende bij het overleg 
aanwezig en wie was dat dan? En had die een mandaat van de aanwonenden? Twee bewoners 
wilden destijds niet meedoen aan ons protest, die hadden liever alle bomen weg, de haven gedempt 
en parkeerplaatsen daarvoor in de plaats. Misschien hebt u die gesproken. 
 
Ik vertrouw erop dat het rooien volgende week niet doorgaat en dat wij hierover in gesprek gaan. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Carla Melieste 
Oude Haven 19 
Bewoner van wat eens het mooiste stukje van Schoonhoven was 
 


